
SERIÁL	  MS	  
Keď	   pred	   piatimi	   ITU	   oznámila	   radikálnu	   zmenu	   vo	   vyhlasovaní	   MS	   v	  triatlone,	   nie	   každý	   to	   privítal	  
s	  nadšením.	  Po	  štyroch	  rokoch	  existencie	  je	  možné	  konštatovať,	  že	  seriálové	  MS	  zvýšili	  záujem	  o	  triatlon.	  
Seriálové	  MS	  sa	  v	  súčasnosti	  u	  drvivej	  väčšiny	  funkcionárov	  berú	  ako	  veľká	  propagácia	  triatlonu	  vo	  svete	  
a	  veľký	  úspech	  snaženia	  ITU	  o	  celosvetový	  rozvoj	  triatlonu.	  	  	  
	  

Že	   nie	   u	  každého	   sa	   seriálové	  MS	   berú	   aj	   v	  súčasnosti	   pozitívne	   svedčí	   fakt,	   že	   kórejský	   kandidát	   na	  
funkciu	   prezidenta	   -‐	   Yu,	   práve	   v	  tomto	   smere	   sa	   vo	   svojom	   programe	   najviac	   odkláňal	   od	   programu	  
Španielky	   Marisol	   Casado.	   Yu	   mal	   v	  pláne	   návrat	   k	  jednorazovým	   MS	   (zásada	   vyhráš	   preteky	   a	  si	  
majstrom	   sveta),	   samozrejme	   ešte	   rátal	   pokračovať	   v	  seriálových	   MS	   minimálne	   v	  roku	   2013	  
a	  pravdepodobne	  aj	  v	  roku	  2014,	  keďže	  pôvodné	  zmluvy	  boli	  uzavreté	  na	  6	  rokov.	  
	  
Pohľad	   na	   seriálové	   MS	   je	   teda	   stále	   rôzny,	   niekto	   argumentuje	   príliš	   vysokými	   nákladmi	   stať	   sa	  
majstrom	  sveta,	   iní	  objektívnejším	  poradím	   (aj	  keď	  aj	   toto	  môže	  byť	   subjektívne).	  Niekto	  by	   sa	  mohol	  
stať	   majstrom	   sveta,	   ale	   kvôli	   zraneniu,	   alebo	   špeciálnej	   príprave	   vynechá	   väčšinu	   sezóny.	   Aktuálny	  
príklad	  je	  tohto	  roku	  -‐	  suverénne	  najlepší	  triatlét	  ostatných	  4	  rokov	  -‐	  Alistair	  Brownlee.	  Ten	  tohto	  roku	  
skončil	   na	   MS	   až	   na	   25.	   mieste!	   Zameral	   sa	   na	   olympiádu,	   v	  príprave	   na	   ňu	   vyhral	   jedno	   kolo	   MS	  
v	  Kitzbühli	   a	  tým	   sa	   pre	   neho	   Seriál	   MS	   týmito	   pretekmi	   skončil.	   Je	   to	   dobré,	   alebo	   nie	   pre	   svetový	  
triatlon,	   keď	   najlepší	   pretekár	   ITU	   za	   ostatné	   4	   roky	   skončí	   na	   MS	   až	   na	   25.	   mieste?	   ITU	   však	  
argumentuje	  číslami	  sledovanosti.	  Tie	  ozaj	   stúpajú.	  To	  bol	  aj	  hlavný	  dôvod	  zavedenia	  seriálových	  MS	  -‐	  
dostať	  triatlon	  viac	  do	  médií	  a	  hlavne	  do	  TV.	  Pri	  osobnom	  stretnutí	  s	  Marisol	  Casado	  som	  jej	  ale	  v	  mene	  
STÚ	   vyčítal	   práve	   absenciu	   triatlonu	   na	   programoch	   v	  Európe	   najsledovanejšom	   športovom	   kanáli	   -‐	  
Eurosport.	  
	  

Po	  štyroch	  rokoch	  je	  možné	  bilancovať	  aj	  presnými	  číslami	  -‐	  štatistikou.	  Za	  uplynulé	  štvorročné	  obdobie	  
sa	   uskutočnilo	   31	   podujatí	   plus	  preteky	   olympijských	   hier,	   ktoré	   boli	   rovnocenne	   zarátavané	   do	  
tohoročného	  Seriálu	  MS	  (ITU	  však	  OH	  nezarátava	  do	  oficiálnych	  štatistík	  Seriálu	  MS).	  	  
	  
Podiel	   kontinentov	   na	   organizovaných	   pretekoch	   je:	   Afrika	   7%,	   Amerika	   28%,	   Ázia	   17%,	   Európa	   40%,	  
Oceánia	  	  8%.	  	  
	  	  	  

31	  pretekov	   zaradených	  do	  Seriálu	  MS	  plus	  OH	   sa	  uskutočnili	   v	  17	  mestách	   trinástich	   krajín.	   Len	   štyri	  
mestá	  a	  zhodou	  okolností	  výhradne	  len	  európske,	  organizovali	  jedno	  z	  kôl	  každý	  rok:	  Madrid,	  Kitzbühel,	  
Hamburg	   a	  Londýn.	   Len	   v	   troch	   krajinách	   sa	   uskutočnili	   preteky	   na	   viac	   ako	   jednom	   mieste	   -‐	   Korea	  
(Tongyeong,	   Soul)	   ,	  USA	   (Washington	  DC,	   San	   Diego)	   a	  Austrália	   (Golden	   Coast,	   Sydney).	   	   Kým	   v	  roku	  
2012	  pribudli	  do	  zoznamu	  organizátorov	  dve	  nové	  miesta	  a	  dve	  nové	  krajiny	  (Štokholm	  a	  Auckland,	  resp.	  	  
Švédsko	   a	  Nový	   Zéland),	   v	  roku	   2013	   nepribudne	   žiadne	   nové	   organizátorské	   mesto.	   Štyria	   stabilný	  
európsky	   organizátori	   privítajú	   svetovú	   špičku	   aj	   po	   piatykrát.	   Japonská	   Jokohama	   privíta	   štvrtýkrát	  
a	  ostatní	   traja	   organizátori,	   ktorí	  mali	   svoju	   premiéru	   v	  roku	   2012	  privítajú	   druhýkrát	   –	  Auckland,	   San	  
Diego	  a	  Štokholm.	  
	  	  	  

Doteraz	  najviac	  kôl	  mal	  ročník	  ostatný.	  Oficiálne	  síce	  len	  8,	  prakticky	  ale	  až	  10	  kôl.	  Do	  poradia	  sa	  okrem	  
8	  oficiálnych	  kôl	  totiž	  zarátavali	  aj	  preteky	  v	  Jokohame	  2011	  (ktoré	  sa	  uskutočnili	  v	  náhradnom	  termíne	  
a	  až	   po	   Veľkom	   finále	   v	  Pekingu	   2011)	   a	  rovnocenným	   kolom	   bola	   aj	   olympiáda	   v	  Londýne.	  
	  	  	  

Všetky	  finálové	  preteky	  sa	  uskutočnili	  na	  inom	  mieste:	  
2009	  -‐	  Gold	  Coast,	  AUS	  
2010	  -‐	  Budapešť,	  HUN	  	  
2011	  -‐	  Peking,	  CHN	  	  	  
2012	  -‐	  Auckland,	  NZL	  
	  	  	  

O	   prvých	   troch	   miestach	   sa	   ešte	   rozhodovalo	   hlasovaním	   na	   ITU	   kongresoch	   (ostatným	   dejiskom	  
hlasovania	  bol	  Hamburg	  2008,	  kde	  sa	  odhlasoval	  Peking	  2011	  a	  pôvodne	  mali	  byť	  všetky	  jednorazovými	  
MS	  pre	  daný	  rok),	  o	  Aucklande	  už	  rozhodol	  VV	  ITU	  ako	  o	  Veľkom	  finále	  seriálu	  MS.	  
	  	  	  

Vo	  finančných	  cenách	  bolo	  prerozdelených	  doteraz	  11	  702.928	  USD!	  
O	  273%	  stúpol	  počet	  technických	  delegátov,	  z	  963	  v	  roku	  2009	  na	  3598	  v	  roku	  2012.	  


